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Verrijkte Kruispuntbank voor Ondernemingen (VKBO)  -  Informatieaanbod voor 
gemeenten en provincies

De Kruispuntbank van Ondernemingen is de centrale databank waarin alle 
identificatiegegevens van alle ondernemingen terug te vinden zijn. De KBO doet dus 
dienst als authentieke bron voor alle informatie over ondernemingen.

De Vlaamse overheid voorziet met de Verrijkte Kruispuntbank voor Ondernemingen 
(VKBO) in een aanvulling op de Kruispuntbank van Ondernemingen. De VKBO bevat de 
basisgegevens over ondernemingen uit de KBO en voegt daar extra informatie aan toe. 
Die ‘verrijkingen’ kunnen extra authentieke gegevens zijn (tewerkstelling, 
jaarrekeninggegevens, adresgegevens), maar ook niet-authentieke gegevens, zoals 
verwijzingen naar dossiers, vergunningen en gegevens uit niet-authentieke bronnen.

Vandaag is deze Verrijkte Kruispuntbank echter niet overheidsvriendelijk. Zo is het niet 
mogelijk om voor steden, gemeenten en provincies een actueel beeld te krijgen van alle 
bedrijven op hun grondgebied. Dat is echter cruciaal om een adequaat economisch beleid 
te kunnen uitstippelen voor deze niveaus.

1. Is de minister op de hoogte van de leemtes in de VKBO?

2. Plant de minister een aanpassing zodat de gegevens voor steden, gemeenten en 
provincies veel beter in beeld kunnen worden gebracht? Zo ja, in welke timing en 
welk stappenplan voorziet de minister? Zo niet, waarom niet?



JO BROUNS
VLAAMS MINISTER VAN ECONOMIE, INNOVATIE, WERK, SOCIALE ECONOMIE EN LANDBOUW

ANTWOORD 
op vraag nr. 663 van 5 juni 2023
van LOES VANDROMME

1. Ik ben bewust van de uitdagingen die gepaard gaan met de toegang tot en het gebruik 
van de Verrijkte Kruispuntbank voor Ondernemingen (VKBO). De problemen die u 
aangeeft, zijn ook binnen mijn administratie gekend. We ervaren inderdaad 
moeilijkheden met de toegang tot de VKBO, vooral voor onderzoeksdoeleinden zoals 
bulkbevragingen. De huidige focus van de VKBO lijkt meer gericht te zijn op het voeden 
van administratieve opvolgingssystemen, dan voor beleidsdoeleinden.

2. Wat betreft uw vraag over mogelijke aanpassingen aan de VKBO om de gegevens voor 
steden, gemeenten en provincies beter in beeld te brengen, wil ik benadrukken dat de 
VKBO en de toegang ertoe onder de verantwoordelijkheid vallen van Digitaal 
Vlaanderen, en dus niet onder mijn bevoegdheid. Het is aan Digitaal Vlaanderen om 
eventuele wijzigingen in de werking of de toegankelijkheid van de VKBO te overwegen 
en te implementeren.

Vanwege de genoemde uitdagingen met de VKBO, maakt mijn administratie 
momenteel gebruik van aangekochte databases, zoals Belfirst, om aan haar 
informatiebehoeften te voldoen. Ook binnen de Vlaamse administraties zelf is er vraag 
naar een betere en vlottere toegang tot deze informatie, voor diverse doeleinden.

Daarnaast wil ik benadrukken dat de Algemene Verordening Gegevensbescherming 
(AVG) het moeilijker maakt om toegang te krijgen tot bepaalde gegevens, zoals RSZ-
data. Dit is een belangrijk punt van zorg, gezien het belang van evidence-based beleid 
op alle beleidsniveaus. Er moet snel een oplossing worden gevonden voor deze 
problematiek. Ik heb deze kwestie reeds aangekaart in een overleg met mijn federale 
tegenhanger en we zijn actief op zoek naar manieren om deze uitdaging aan te gaan.


